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Beste	CDA	betrokkenen

De	kop	van	het	nieuwe	is	er	af.	Qua
weersomstandigheden	een	extreme	maand.	Eerst
ruimschoots	onder	het	vriespunt	en	terwijl	ik	dit
bericht	schrijf	hoge	voorjaarstemperaturen.

Deze	extremen	manifesteren	zich	niet	in	het
raadswerk,	maar	wij	voelen	wel	de	hoge	druk.	18
februari	moest	een	overvolle	raadsagenda	worden
afgewerkt	en	opende	burgemeester	Gebben	al	om	17
uur	de	vergadering	en	werd	deze	afgesloten	rond	de

klok	van	23.45	uur.

Uiteenlopende	zaken	passeerden	de	revue.	Als	eerste	werd	een	oriënterende	notitie
behandeld	over	(toekomstige)	regionale	samenwerkingsvormen.	Vervolgens	kwam
een	voorstel	aan	de	orde	over	het	ketenbeleid	voor	de	jeugd	in	onze	gemeente.	Het
betrof	hier	een	matig	voorstel,	waarbij	ook	vraagtekens	werden	geplaatst	over	de
timing	van	dit	onderwerp.
Na	de	pauze	stonden	twee	belangrijke	agendapunten	op	het	programma.	In	deze
nieuwsbrief	leest	u	uitvoering	over	de	behandeling	van	de
woningbouwprogrammaring	en	over	de	vaststelling	van	de	Duurzaamheidsagenda.
Twee	onderwerpen	waar	een	langdurig	voorbereidingstraject	aan	vooraf	is	gegaan
en	twee	onderwerpen	die	sterk	bepalend	zijn	voor	onze	gemeente.	

Wij	maken	ons	op	voor	de	Tweede	Kamerverkiezingen	op	17	maart	as.	Natuurlijk
hopen	en	vertrouwen		wij	op	een	prima	resultaat.	
Ik	eindig	met	een	hartelijke	groet.	De	mooie	temperaturen	nodigen	uit	tot	het
maken	van	een	stevige	wandeling.	Geniet	van	de	eerste	voorjaarszon,	let	op	elkaar
en	blijf	gezond.

Age	Kramer.

KETENBELEID
Keten	zijn	onderdeel	van	(Friese)
plattelandsgemeenten.	Een	‘keet’	of	‘hok’	is	een
verzamelbegrip	voor	uiteenlopende	bouwsels	en
gebouwen,	zoals	(sta)caravans	en	schuren,	waar
mensen	voor	de	gezelligheid	samenkomen.
Sinds	2008	en	2009	hebben	de	gemeenten

Tytsjerksteradiel	en	Achtkarspelen	ieder	een	eigen	door	de	gemeenteraad
vastgesteld	ketenbeleid.	Mede	door	veranderingen	in	wet-	en	regelgeving	en	het
ontstaan	van	nieuw	beleid	(o.a.	preventie	en	handhavingsplan	2019-2022)	is	het	de
wens	om	het	huidige	ketenbeleid	te	actualiseren	en	harmoniseren	om	zo	tot	één
ketenbeleid	voor	beide	gemeenten	te	komen.

De	CDA	fractie	vindt	het	een	matig	stuk	zonder	goede	onderbouwing,	het	is	dat	wij
n.a.v.	het	Iepen	Poadium	ambtelijk	een	goede	beantwoording	hebben	gekregen	op
al	onze	vragen	anders	had	het	wat	ons	betreft		van	de	agenda	gekund.

Er	zijn	voor	onze	fractie	nog	een	aantal	zaken	onduidelijk,	neem	bijvoorbeel	de
excessen	waarover	wordt	gesproken,	wat	wordt	hiermee	bedoeld,	waar	trad	het	op,
etc.	Ook	vragen	wij	ons	af	hoe	de	dialoog	is	gevoerd.	De	signalen	die	wij	krijgen	lijkt
het	minimaal	te	zijn,	daarom	hebben	wij	ook	opgeroepen	na	de	Corona	een	goede
dialoog	te	organiseren	met	alle	betrokkenen	en	probeer	vanuit	deep	democracy	tot
een	gedragen	plan	te	komen	en	vooral	tot	duidelijke	grenzen

De	CDA	fractie	vindt	dat	de	jeugd	een	plek	mag	hebben	waar	ze	met	toezicht	op
afstand	bij	elkaar	kunnen	komen	en	dat	het	aantal	bezoekers	van	een	keet	een	reëel
maximum	moet	hebben.	Denk	hierbij	aan	rond	de	20	jongeren
Ook	vinden	wij	dat	er	geen	sprake	mag	zijn	van	illegale	kroegen	wat	oneerlijke
concurrentie	richting	de	drank	en	horeca	gelegenheden	is.
We	moeten	ten	alle	tijden		voorkomen	dat	jeugd	op	straat	om	gaat	hangen	ten
gevolge	van	het	nieuwe	ketenbeleid	en	hierin	ook	goed	naar	de	‘leegstaande’
ruimtes	zoals	in	bijvoorbeeld	het	Maskelyn	en	Pypke	kijken,	deze	kunnen	worden
benut	om	jeugd	aan	te	trekken.	Geef	hierin	een	rol	voor	de	jongerenwerkers	binnen
onze	gemeente.
En	weeg	goed	de	meerwaarde	van	de	meldplicht	af,	wat	levert	het	op	om	je	te
melden	als	keet!

Tot	slot	hebben	wij	het	college	en	de	raad	mee	gegeven	eens	te	kijken	naar	hoe	de
gemeente	Texel	het	aanpakt	bij	schuurfeesten,	zij	hebben	hiervoor	een	aparte
beleidsnotitie	geschreven,	wat	denk	erg	interessant	is	om	bij	het	opstellen	van	het
ketenbeleid	voor	onze	gemeente	mee	te	nemen.	

Mariska	Wieringa

Woningbouwprogrammering
Dit	belangrijke	punt,	dat	door	veel	mensen	met
belangstelling	tegemoet	werd	gezien,	stond	
opiniërend	op	de	agenda;	de	raad	kon	het	college
meegeven	wat	zij	graag	zouden	willen	zien.	Het
college	beslist	uiteindelijk.	Er	lopen	eigenlijk	twee
discussies	door	elkaar.	De	programmering	zelf,	oftewel
hoeveel	huizen	kunnen	en	mogen	er	de	komende

negen	jaar	nog	worden	gebouwd	en	waar.
Dit	gaat	voornamelijk	over	binnenstedelijke	bouw,	dus	binnen	de	bebouwde	kom.
Daarnaast	zijn	de	extra	150	Centrale	As	(CA)-woningen	nog	te	verdelen	en	die
komen	bij	voorkeur	buitenstedelijk.
Allereerst	bleek	uit	cijfers,	die	ik	bij	de	ambtenaar	had	opgevraagd,	dat	er	van	2015
tot	2020	toch	nog	511	huizen	zijn	gebouwd	in	Tytsjerksteradiel.	En	nog	steeds
tekorten	en	behoefte.
Het	CDA	heeft	er	dan	ook	op	aangedrongen	dat	het	bouwprogramma	zo	ambitieus
mogelijk	moet	zijn.	Het	maximum	wat	de	provincie	gaat	toestaan.	En	dat	die
woningen	verdeeld	moeten	worden	volgens	de	Woonvisie	en	de	woningbouwanalyse
van	KAW.	Dat	betekent	in	alle	dorpen	bouwen,	in	de	voorzieningenkernen
Hurdegaryp	en	de	Trynwâlden	iets	meer	en	in	centrumdorp	Burgum	het	meest.

En	zo	moeten	ook	de	CA-woningen	worden	verdeeld.	Naar	behoefte	en	volgens	de
Woonvisie,	waarbij	moet	worden	gekeken	naar	welke	dorpen	over	de	periode	van
vijftien	jaar	(2015-2030)	achter	lopen	met	de	bouw	en	in	welke	dorpen	er	vanuit	de
programmering	binnenstedelijk	weinig	mogelijk	is.
Dat	houdt	volgens	onze	fractie	in	dat	ongeveer	de	helft	van	de	CA-woningen	naar
Burgum	moet	en	de	andere	helft	kan	worden	verdeeld.

We	zijn	zeer	benieuwd	naar	de	definitieve	programmering	volgende	maand.	En	dan
gaan	bouwen,	bouwen,	bouwen.

Gert	van	der	Meijden

GRIEN	LJOCHT
Al	hast	twa	jier	is	ús	ried	dwaande	mei	de	tige	wichtige
duorsumheidsaginda.	In	Urginte	Aginda,	om	mar	mei
de	wurden	fan	Urgenda	te	sprekken.
Duorsumheid	is,	en	wie	in	sintraal	tema	yn	ús
ferkiezingsprogramma	yn	2018	en	it	begryp
“rentmasterskip”	is	al	sûnt	de	oprjochting	fan	it	CDA

yn	1980		ien	fan	de	fjouwer	fundaminten.
	
Mar	is	klimaatferoaring	in	polityke	kar?	Is	de	enerzjytransysje	in	kar?	Is	it	bûn	oan
polityke	kleur?	Moatte	jo	“blau	as	grien”	wêze	om	dit	wichtig	te	fynen?		
It	is	yn	elst	gefal	net	bûn	oan	grinzen	fan	gemeenten,	provinsje	of	lânsgrinzen.	Ik
giet	ús	allegear	oan.	We	moatte	mei-elkoar	oparbeidzje	om	dizze	grutte	opjefte	fan
transysje	en	transformaasje	nei	in	sirkulêr,	klimaatrobuust	en	enerzjypositive
mienskip	te	meitsjen.
	
En	dat	mei-elkoar	dwaan	is	ferhipte	lêstich.	De	tsjinstellingen	binne	somtiden	grut.
De	ien	wol	fan	it	gas	ôf	en	de	oar	wol	gas	derop.	De	ien	wol	fossyl	bliuwe	en	de	oar
folslein	duorsum.	De	ien	wol	in	sinnepark	yn	de	greide,	en	de	oar	hat	leaver	in
protte	molkkei	deryn.	De	ien	wol	in	wynmûne	en	de	oar	wol	in	ferbod	derop.	De	ien
wol	sirkulêr	en	de	oar	wol	kernenerzjy.	De	ien	wol	de	seinen	op	grien	en	de	oare	wol
de	seinen	op	read.		
Sa	folle	minsken,	sa	folle	winsken.
	
It	wie	in	nijskjirriche	reis	de	ofrûne	twa	jier.	Der	ha	in	soad	petearen	west	mei	de
mienskip.	Der	hawwe	in	soad	minsken	ynsprutsen.	En	dat	wie,	en	ís	tige	wichtich
wat	ús	oanbelanget.	Fan	ûnderop	is	it	adagium.	“Fan	ûnderop!	En	oars?	Donder	op!”
Om	mar	de	wurden	fan	ús	fryske	enerzjykommisaris	Bouwe	de	Boer	te	sitearen.
	
Enerzjyneutraal,	as	enerzjy	positief	sa	as	ik	sels	it	graach	neam	yn	2040	as
gemeente,	sirkulêr	wer	at	it	kin	en	helber,	skaalber	en	betelber.	Ek	foar	de	minsken
mei	in	tinne	beurs.	En	der	hawwe	se	yn	de	gemeente	Westerkwartier	in	prachtig
foarbyld	fan.	Der	wurd	op	dit	stuit	in	sinne-carport	bout	op	in	grut	parkearterrein
werby	yn	diel	fan	de	opbringsten	ynfesteard	wurde	foar	de	minima	yn	de	gemeente.
Wat	it	CDA	oanbelanget	in	prachtig	foarbyld	dy	we	ek	graach	yn	ús	gemeente
tapasse	wolle.
Want	wy	bliuwe	der	op	hammerjen	dat	we	foarkomme	moatte	dat	der	ek	yn	ús
gemeente	in	saneamde	“griene	elite”	ûnstiet.	Jild	makket	jild,	mar	we	litte	graach	de
sinne	foar	elsenien	skyne!
	
We	meitsje	ús	derom	lykwols	wol	soarchen	oer	de	komst	fan	mooglike	“sinneboeren"
dy’t	ús	lânskip	oantaaste	mei	bygelyks	grutskalige	sinneparken	yn	de	greide	en	der
mei	de	belestingsinten	fantroch	gean	wolle.	Derom	hat	ús	fraksje	tegearre	mei	de
PvdA	in	amindemint	opsteld	om	dit	foar	te	kommen.
Yn	dit	amindemint	wolle	we	by	mooglike	sinneprojekten		op	bygelyks	lânbougrûn	as
wetter	de	plicht	opnimme	om	op	syn	minst	de	helte	fan	it	eigebdom	én	projekt-	en
exploitaasjeresultaat	werom	floeie	te	litten	nei	ús	Mienskip.	De	“freie	merk”	mei
best	meidwaan,	graach	sels,	mar	wol	fanút	win/win.	Ús	amindemint	is	yn	de
riedsfergadering	mei	in	grutte	mearderheid	oannaam	en	wy	binne	bliid	dat	we
hjirmei	de	koöperative	beweging	yn	ús	gemeente	stypje	kinne.	Wy	ha	dan	ek	tidens
de	riedsfergadering	ús	komplimenten	útsprutsen	oan	it	team	fan	Trynergie	foar	de
realisaasje	fan	it	grutste	koöperativie	sinnedak	fan	ús	lân	op	dit	stuit.		

De	CDA	fraksje	wol	de	seinen	graach	op	grien	sette	en	faasje	meitsje	mei	dizze
Urginte	Aginda	en	de	transyzjefyzje	waarmte.	We	tinke	wol	dat	it	hiel	wichting	is	dat
der	yn	2024	in	momint	fan	evaluaasje	is.	De	ynnovaasjes	geane	hurd,	en	wat	hjoed
de	dei	hielendal	“hyt”	is,	is	oer	in	pear	jier	miskien	wol	oars.	
It	soe	sa	mar	kinne	dat	we	Burgum	skylk	mei	aquathermie	út	de	Burgemermar
ferwaarmje	kinne.
Derneist	bliuwe	we	hammerjen	op	de	mooglikheid	fan	opwek	bûten	ús
gemeentegrinzen	troch	bygelyks	de	doarpsmûnen	op	see,	wer	we	yn	dizze	ried
unanym	in	moasje	fan	ús	fraksje	oer	oanommen	hawwe.	Litte	we	ús	net	blyn	stare
op	de	sinne-	en	wynopjefte	dy’t	it	ryk	yn	de	regio’s	oer	it	sket	smyten	hat.	Der	rêde
we	yn	Fryslân	wol	mei,	mar	dêr	binne	we	der	nog	lang	net	mei.	Besparje,	Besparje
en	besparje.	Dat	earst.	Wat	jo	net	ferbrûke,	hoeche	jo	ek	net	op	te	wekken.	En	wat
jo	dan	as	duorsume	enerzjy	nedich	hawwe	yn	de	regio,	kin	ek	best	foar	in	grut	part
koöperatief	fan	en	foar	de	Mienskip	op	see	opwekt	wurde.
	
Mar	we	wolle	en	moatte	oan	de	slag.	Mei-elkoar	meitsje	we	de	takomst.	Mei-elkoar
op	wei	nei	in	ekomienskip.	In	mienskip	mei	ekologysk	en	ekonomysk	lykwicht.	Wy
geane	derfoar!	

No	trochpakke!

Jan	Willem	Sietsma

Facebook Twitter Website Instagram

Februari	2019. Bekijk	de	webversie

Van	de	fractie.....

VAN	DE	FRACTIEVOORZITTER!

Adviesrecht	raad	en	participatie
Met	de	invoering	van	de	Omgevingswet	gaan	er	ook	voor	de	raad	dingen
veranderen.	Nu	geeft	de	raad	aan	waarover	het	geen	goedkeuring	hoeft	te	geven	bij
veranderingen	van	bestemmingsplannen,	bijvoorbeeld	de	aanleg	van	een
paardenbak.	Straks	moet	de	raad	aangeven	waarover	het	bindend	advies	aan	het
college	wil	geven.	En	die	lijst	moet	niet	te	lang,	want	dan	wordt	de	verkorte
beslistermijn	van	acht	weken	bij	vergunningen	niet	meer	gehaald.
En	dan	moet	de	raad	ook	nog	aangeven	bij	welke	vergunningen	er	verplichte
burgerparticipatie	moet	zijn	en	hoe	die	er	uit	moet	komen	te	zien.	Lastige,	abstracte
discussies,	maar	gelukkig	zijn	de	raadsbesluiten	hierover	na	evaluatie	te	herzien	of
te	veranderen.
De	conclusie	was	dan	ook,	het	CDA-standpunt	volgend,	dat	het	hier	voorlopig	alleen
om	zaken	moest	gaan	met	grote	invloed	op	de	omgeving	en	dat	bij	verplichte
participatie	de	burger	hierbij	door	het	bestuur	moet	worden	geholpen.
Wordt	vervolgd.

Gert	van	der	Meijden

Nota	volksgezondheid
Punt	15	op	de	wurklist	fan	de	gemeenteried,	om	23.00	oere	soe	de	riedsgearkomste
beëinige	weze	moatte...	dat	is	net	slagge	en	de	ried	beslút	om	noch	mar	even	troch
te	setten.

De	Startnotitie	‘Gemeentelijke	nota	volksgezondheid	Achtkarspelen
&Tytsjerksteradiel	2021-	2024’.
Gemeenten	binne	op	grûn	fan	de	Wet	Publieke	Gezondheid	(WPG)	verplicht	om	de
periodike	gemeentlike	sûnensbeliedsdoelen	fêst	te	stellen	yn	de	gemeenteried.	It
kolleezje	soarget	foar	de	beliedsútfiering.
Foar	it	earst	wurdt	de	gemeentlike	nota	folkssûnens	foar	beide	gemeenten	opsteld
yn	ien	mienskiplike	beliedsnota.

It	is	wichtich	dat	de	ynwenners	en	de	organisaasjes	goed	meinaam	wurde	yn	it
proses	foar	it	gearstallen	fan	it	nije	it	belied	en	moatte	ek	gelegenheid	krije	om	mei
te	tinken.
Der	sille	petearen	organisearre	wurde	mei	ynwenners,	organisaasjes	en	riedsleden
om	ynformaasje	op	te	heljen	en	mei-inoar	de	kar	te	meitsjen	foar	it	nije	belied.
It	betsjut	dat	it	yn	dizze	caronatiid	digitale	petearen	wurde	sille.

Fierders	wurde	der	yn	it	stik	4	stappen	beskreaun	foar	de	fuortgong	fan	it	proses.	De
earste	stap	is	dizze	jûn,	de	startnotysje	wurdt	fêststeld	troch	de	ried.
Fierders	steane	de	stappen	beskreaun	foar	it	hiele	proses	foar	dat	it	stik	klear	is	om
bepraat-	en	fêststeld	te	wurden	troch	de	ried	en	it	belied	yn	beide	gemeenten
ynfierd	wurde	kin.
It	nije	belied	foar	de	folkssûnens	jildt	foar	beide	gemeenten	oant	en	mei	it	jier	2024.
It	is	dan	wichtich	om	foardat	it	nije	belied	fêststeld	wurdt,	de	ynwenners	oer	dit	nije
belied	te	ynformearjen,	te	belûken,	sprekrjocht	en	ynsicht	te	jaan.

De	CDA	fraksje	stelt	foar	om	dit	nije	folkssûnensbelied	iepenbier	en	transparant	te
behandeljen	yn	de	iepenbiere	gearkomste	fan	it	saneamde	IEPEN	POADIUM.	Yn	de
agindakommisje	sil	de	CDA	fraksje	it	agendearje	foar	de	gearkomste	fan	oktober.

Lamina	Westerdijk

Vandaag	vrijdag	26	februari	zullen	CDA-kamerlid	Harry	van	der	Molen	en	kandidaat
kamerlid	Douwe	de	Vries	een	bezoek	brengen	aan	Tytsjerksteradiel.	Het	wordt	een
unieke	rondtoer	met	een	geluidswagen	en	bezoeken	aan	diverse	dorpen.
Vanmiddag	om	één	uur	starten	zij	op	de	Markt	in	Burgum	met	een	praatje	en
contact	met	het	publiek	dat	hen	vragen	kan
stellen.	Daarna	gaat	het	met	een	geluidswagen	door	de	gemeente,	waarbij	op	de
hele	uren	achtereenvolgens	Garyp,	Hurdegaryp	en	dus	om	vier	uur	Gytsjerk	worden
aangedaan.
Mensen	zijn	zeer	welkom	om	vragen	te	stellen.
Uiteraard	worden	de	coronamaatregelen	in	acht	genomen.

AGENDA	MAART	2021
	
3	Maart-	Informatiebijeenkomst	ANNO	III
4	Maart	-	Informatiebijeenkomst	maatschappelijk	vastgoed
4	Maart-		Gezamenlijke	Informatiebijeenkomst	Basisbaan,	Basisinkomen.	Regelvrije
bijstand
11	Maart	-		Gezamenlijke	Informatiesessie	Versterken	sociale	basis
11	Maart	-	Fractievergadering
18	Maart	-	Iepen	Poadium
25	Maart	-	Raadsvergadering
	

Zowel	het	Bestuur	als	de	Fractie	vergaderen,	m.u.v.	de	zomermaanden,
maandelijks!
Als	u	iets	onder	de	aandacht	van	het	Bestuur	of	de	Fractie	wilt	brengen,	of	een
afspraak	met	hen	wilt	maken,	dan	kunt	u	hiervoor	contact	opnemen	met	ons
Secretariaat:

Boskleane	21,
9255	JG		Tytsjerk																																																										
Telefoon:	(0511)	445556	/	(06)	22	03	44	21
E-mail:	cda-tytsjerksteradiel@live.nl

CONTACT
Heeft	u	vragen,	opmerkingen	of	suggesties	dan	komen	wij		graag	met	u	in	contact.
Dit	kan	via	het	contactformulier	op	onze	website,	via	e-mail	of	sociale	media,	de
linkjes	hiervoor	vindt	u	onder	aan	deze	nieuwsbrief.

Deze	e-mail	is	verstuurd	aan	{{email}}.•	Als	u	geen	nieuwsbrief	meer	wilt	ontvangen,	kunt
u	zich	hier	afmelden.	•	U	kunt	ook	uw	gegevens	inzien	en	wijzigen.	•	Voor	een	goede

ontvangst	voegt	u	m.wieringa5@chello.nl	toe	aan	uw	adresboek.


